
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

 

RESUM SESSIÓ CONSELL DE BARRI 
DE VILAPICINA I LA TORRE LLOBETA 

 

Data: 22.12.2016 
Lloc: Sala d’actes de la Biblioteca de Vilapicina i la Torre Llobeta 
Hora: 19 hores 
 
TAULA: 

Presideix el Sr. Mario García, que s’incorpora com nou conseller del barri de Vilapicina i la Torre 

Llobeta, conseller del PSC. L’acompanyen a la taula el Sr. Joaquim Forns, vicepresident del 

Consell, president de l’Associació de Veïns i Veïnes de Torre Llobeta – Vilapicina, i el Sr. Carlos 

Izquierdo, conseller tècnic del Districte de Nou Barris. 

 

CONSELLERS/ES PRESENTS: 

Sra. Esther Flaquer, consellera de Barcelona en Comú; Sr. Manuel Cubero, conseller de 

Barcelona en Comú; Sr. Raúl Medina, conseller de Ciutadans, Sr. Adrià Ventura, conseller de 

CIU, Sr. Joaquim Sangrà, conseller d’ERC. 

 

ENTITATS ASSISTENTS: 

Associació de Veïns i Veïnes de Torre Llobeta - Vilapicina 

Plataforma Alternativa Cotxeres Borbó 

G-6 

CIS Cotxeres 

 

ASSISTENTS: 

Aproximadament 25 persones, s’excusa la tècnic de barri de Vilapicina i la Torre Llobeta, 

assisteix en el seu lloc Isa Santaulària. 

 

Ordre del dia 
1. Retorn dels temes de l’anterior Consell de Barri 
2. Informacions del barri (salut, manteniment i arranjaments) 
3. Presentació del Pla de Desenvolupament Econòmic del Districte 
4. Precs i preguntes 

 
Desenvolupament de la sessió 
1. Retorn temes de l’anterior Consell de Barri. 

En relació a les molèsties de soroll del Pavelló Virrei Amat, s’informa de les actuacions 

realitzades: baixar el volum de la botzina, instal·lar una pantalla acústica i un silenciador del 

compressor. Pendent de realitzar-se la nova sonometria després d’aplicar aquestes mesures. 

Jocs infantils, intervencions de modificació i millores als parcs infantils, a la Pl. Virrei seguirà 

la tirolina.  

Districte de Nou Barris 
Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
 
Pl. Major de Nou Barris, 1 
08042 Barcelona 
93.291.68.00 
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Bus 132, s’ha traspassat a TMB la necessitat d’allargament de parada, en espera de 

resposta. El barri de Verdum també ha fet una altra reclamació. Es treballarà amb ambdós 

barris i TMB després de la nova implementació de la xarxa ortogonal, durant el mes de 

febrer. 

 

2. Informacions del barri (salut, manteniment i arranjaments). 

Es dóna la paraula al Sr. Joan Ferrer del CIS Cotxeres, centre que disposa del CAP, el CUAP 

i el Sociosanitari. Informa de la disposició de llits autoritzats (209) en el centre, 10 més des 

de l’octubre. També de gener a març hi haurà 10 llits més per grip de la gent gran. Els 

pacients provenen principalment de Vall d’Hebrón amb una estada de 90-120 dies i el 80% 

pot tornar a casa seva. En relació al CUAP explica l’augment de dotació econòmica del 

Servei Català de salut, que suposarà augments de personal i horaris. S’explica que al CAP 

s’ha incorporat també un nou metge de capçalera, i s’han assignat pacients de les llites 

d’altres metges. Es va notificar la nova situació per escrit, s’han contestat les reclamacions 

que s’han donat. 

S’agraeix la seva assistència. 

En relació al manteniment i als arranjaments s’informa del que hi ha previst: 

S’està treballant amb Parcs per mantenir els espais a arranjar i resta l’aprovació de 

pressupostos de l’Ajuntament per iniciar-los, en el 2017 es proposa Amílcar/Serrano i pl. 

Torre Llobeta. 

Sobre les queixes que hi havia d’enllumenat a la pl. Garrigó, s’instal·larà llum blanca abans 

de febrer; s’han estudiat els nivells de lux del carrer Santa Fe i la pl Torre Llobeta, i són 

correctes, cal parlar amb els propietaris del tram d’escales privat per poder afegir llum; pl. 

Álvaro Cunqueiro a la zona de jocs infantils es demanen 20 lux, enlloc del 5, l’actuació està 

prevista en el primer semestre de l’any 2017; carrer la Jota queda enfosquida per les fulles 

dels arbres i la distribució, les actuacions aniran en reorientar amb viseres per regular la 

llum, es provarà aquesta mesura i si no funciona es provarà una altra cosa. 

Les obres d’arranjament de la placeta i rampa Espiell/Fabra i Puig van avançant; es 

preveu asfaltat i obres de millora al carrer Teide sobre el 9 de gener, també s’està valorant 

la seguretat vial en aquest punt. 

S’informa que s’obren dos nous equipaments de lleure infantil, dos casals infantils a la 

zona sud del Districte, en el barri s’instal·la a l’escola Timbaler del Bruc, començaran el 9 de 

gener. 

Al mercat de la Mercè s’efectuaran obres a peticions dels comerciants, vidriera de pujada 

per Sant Iscle, donant-li una imatge de mercat, s’informa que es reduirà espai de mercat, 

guanyant-lo per càmeres, desplaçant parades buides. 

S’estudia el pas del bus en Riera d’Horta/Malgrat 

En resum de l’any 2016 s’han portat a terme 144 actuacions, que han suposat una despesa 

de 63.722€ sense IVA. 

 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

3. Presentació Pla de Desenvolupament Econòmic del Districte. 

El Sr Manuel Cubero pren la paraula i fa entrega del document de treball Pla de 

Desenvolupament Econòmic Nou Barris, el conseller explica en termes generals què es vol 

treballar amb aquest pla i en quin moment està. Es vol tenir la proposta definitiva pel mes 

d’agost, per un termini de 5 anys. S’està presentant als diferents Consells de Barri per que 

es puguin fer aportacions que es considerin i sigui el més participatiu possible, el conseller 

també facilita les seves dades per si algú demanés algun aclariment o volgués fer alguna 

aportació. 

 

4. Precs i preguntes: 

- Pista bàsquet Álvaro Cunqueiro: la pista està il·luminada sempre al vespre, encara que 

no es faci servir; pensava que havia de ser d’ús obert a la tarda, però no ho està. Abans 

de l’estiu estava oberta fins les 21 hores. Al matí en fa ús l’escola i es busca una entitat 

per que se n’ocupi a la tarda, encara no ha sortit, s’estudiarà la possibilitat amb 

dinamitzadors esportius de Plans d’Ocupació. Ja es va informar de les llums enceses i ja 

no ho estan. 

- Obres pl. Virrei Amat: són molt ben rebudes, s’afegeix una proposta d’estudiar la 

possibilitat d’instal·lar aparells adaptats per persones amb discapacitat. S’està 

remodelant el parc infantil de la pl. Virrei Amat, quan s’ampliïn altres remodelacions de 

parcs es mirarà la possibilitat d’ampliar a persones amb discapacitat. 

- Obres a pl. Torre Llobeta i Paul Claudell: es demana no oblidar la seva remodelació. Es 

recull. 

- Residència Petrarca – Duero, es va expropiar aquest espai i cedir a Mercadona per ús de 

pàrquing per dos anys, com està aquest tema. En aquest espai es construirà la nova 

residència i centre de dia de la Gent Gran. També es planteja posar en aquest 

emplaçament un escola bressol. L’AV demana planos de l’espai i parlar del seu ús en 

una reunió. En van canviar els estàndards de qualitat que obliguen a fer centre de dia 

dintre de la residència, no es va poder fer a la pastilla de Cotxeres i per això es va 

expropiar aquest espai, com es sabut. El conveni amb Mercadona ja ha expirat, es 

parlarà amb ells quan acabi la campanya de Nadal. Encara falta fer una expropiació i 

altres administracions han de prendre decisions sobre tirar endavant la residència centre 

de dia. Mentre, es parlarà amb tothom i es discutiran aspectes de mobilitat, convivència, 

tenint en compte que l’obra trigarà a portar-se a terme. S’ha de conciliar l’interès públic 

en aquest espai, a partir del mes de gener es faran reunions amb l’AV per tractar aquest 

tema, un cop aprovat el PAD. 

- Obres carrer Espiell: es va dir que a finals de gener es farien, es pregunta quines obres 

seran, es demana posar fitons a les cantonades. Es recull per tramitar-ho. 

- Mobilitat: metro de Virrei Amat està pendent de posar plataforma per igualar l’andana. 

La darrera obra del tripartit de la Generalitat va ser aquesta, es va iniciar amb 11 milions 

d’euros, després va quedar en 9,5, retirant del projecte les escales mecàniques de Dr. Pi 



 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

i Molist i la plataforma de l’andana, depèn de la Generalitat i es continua insistint en que 

es pugui portar a terme.  

L’esglaó del metro de Maragall és molt pronunciat. La Generalitat fa les estacions i el 

seu manteniment i l’Ajuntament posa els combois. Està pendent la millora de 

l’accessibilitat entre L4 i L5:  

Creuament de la Meridiana per Fabra i Puig, divendres vespre i cap de setmana, no es 

pot fer el creuament d’una tirada, el semàfor dura molt poc. S’està treballant en un 

procés participatiu per pacificar el trànsit de la Meridiana, amb l’interès de trobar una 

solució. Primer tram a treballar va de Glòries a Fabra i Puig, el segon tram de Fabra i 

Puig al pont de Sarajevo, i el tercer tram del pont de Sarajevo a Montcada. La intenció 

inicial és reduir un carril de cada banda, treballant el talús. S’actuarà per fases, es 

buscarà solucions d’aparcament per els cotxes d’entrada i mesures alternatives. Es 

tracta d’un projecte ambiciós, de ciutat per pacificar l’entrada de la ciutat. 

Bus 132, té unes freqüències molt baixes, hi ha interès de les AV per que passi pels tres 

CAPS. Es coneix l’acord de les AV. El bus de barri ja torna a circular el cap de setmana, 

tot i el dèficit de TMB, l’Ajuntament ha d’assumir tot el que no posa l’Estat. Quan s’acabi 

d’instal·lar la següent fase de la xarxa ortogonal seguiran amb les converses pel bus de 

barri. 

- Convivència Gossos difícil al nou espai de Can Xiringoi. Han espatllat i fet forats als 

parterres, els infants comparteixen el mateix espai, defecacions arreu, els horaris d’ús 

fins molt tard. Les obres d’adequació van costar 2 milions d’euros. Es pregunta on són 

els agents cívics i quina campanya han fet. És un tema complex amb intervenció 

integral: agents cívics, guàrdia urbana, neteja, i cerca d’un espai alternatiu. S’ha 

endarrerit la campanya de sensibilització i tinença responsable però ja està en marxa. Es 

treballa en 4 punts conflictius del districte, un d’ells és Can Xiringoi, amb actuació de 8 

agents cívics i presència i sanció de la GU. Nou Barris està essent el 2n districte en 

denúncies per aquest tema, s’informa de les 66 multes posades del 12 al 17 de 

desembre . Es passarà per l’AV amb la Guàrdia Urbana i els Mossos. Es fan esforços per 

treballar aquest tema a banda de la responsabilitat individual. 

- Fires infantils a Virrei Amat, es pregunta per la freqüència, i conèixer la pauta, per 

respectar la tranquil·litat dels veïns, i l’espai. Se sap que és una ocupació molt agressiva, 

i s’està treballant per que hi hagi un increment 0 d’aquest espai. Es treballarà amb la 

Coordinadora de l’Associacions de Veïns per fer una reducció, i tenir en compte les 

ubicacions. 

 

 

S’aixeca la sessió a les 21.45 hores.. 


